

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Wednesday, November 22, 1978

• 1540

[Text]

**The Chairman:** This meeting will come to order. This afternoon we will resume consideration of the Supplementary Estimates (A) for the fiscal year ending March 31, 1979 relating to the Department of Indian Affairs and Northern Development. In order to allow questioning in all areas, with unanimous consent of the Committee, I will call Votes 5a, L20a, 25a, 35a, L50a, L52a and 74a.

DEPARTMENT OF INDIAN AFFAIRS AND  
NORTHERN DEVELOPMENT

Indian and Eskimo Affairs Program

Vote 5a—Indian and Eskimo Affairs—Operating expenditures, contributions—\$25,551,882

Vote L20a—Loans to native claimants in accordance with terms and conditions—\$1,280,000

Northern Affairs Program

Vote 25a—Northern Affairs—Operating expenditures—\$1

Vote 35a—Northern Affairs—The grants listed in the Estimates—\$1

Vote L50a—Loans to native claimants in accordance with terms and conditions—\$1,070,000

Vote L52a—Loans to the Inuvialuit Development Corporation—\$3,600,000

Northern Canada Power Commission

Vote 74a—Reimbursement to the Northern Canada Power Commission—\$682,850

**The Chairman:** I would take from the tone and the depth of the questions yesterday that members asking questions wanted to probe at some depth in the area that they are interested in and, if it would meet with the approval of the members present, I would propose to allot the time roughly in 15-minute segments rather than the traditional 5 or 10 so that you have more time to pursue them. I may have to tighten up on that if a large contingent shows up to compete with you, but for the present time we might proceed on the 15-minute allocation.

I think when we adjourned yesterday Dr. Holmes was inquiring about some questions he had to raise relating to the Maritime region and perhaps, Dr. Holmes, we could start again with you.

**Mr. Holmes:** Mr. Chairman, I want to thank you for giving me that extra few minutes just before we recessed last evening. I did raise a number of questions. Could you give me some indication how long it is going to take to answer these questions? Are we talking about a considerable amount of time in terms of a verbal response?

**Mr. G. S. Murray (Acting Deputy Minister, Department of Indian and Northern Affairs):** Well, Mr. Chairman, we are

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mercredi 22 novembre 1978

[Translation]

**Le président:** A l'ordre, s'il vous plaît. Cet après-midi, nous allons reprendre l'examen du budget supplémentaire (a) pour l'année financière se terminant le 31 mars 1979, en ce qui concerne le ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien. Afin de permettre aux députés de poser des questions dans tous les domaines, je vais mettre en délibération, si vous êtes tous d'accord, les crédits 5a, L20a, 25a, 35a, L50a, L52a et 74a.

MINISTÈRE DES AFFAIRES INDIENNES ET DU  
NORD CANADIEN

Programme des Affaires indiennes et esquimaudes

Crédit 5a—Affaires indiennes et esquimaudes—dépenses de fonctionnement, contributions—\$25,551,882

Crédit L20a—Prêts à des revendicateurs autochtones, conformément aux conditions—\$1,280,000

Programme des Affaires du Nord

Crédit 25a—Affaires du Nord—Dépenses de fonctionnement—\$1

Crédit 35a—Affaires du Nord—Subventions inscrites au budget—\$1

Crédit L50a—Prêts à des revendicateurs autochtones, conformément aux conditions—\$1,070,000

Crédit L52a—Prêts à la société inuvialuite de développement, conformément—\$3,600,000

Commission d'énergie du Nord canadien

Crédit 74a—Remboursement à la Commission d'énergie du Nord canadien—\$682,850

**Le président:** A en juger par le ton et l'insistance des questions posées hier par certains députés, je ferais bien de proposer, si vous êtes d'accord pour que nous commençons la réunion, de donner environ 15 minutes à chaque orateur plutôt que les traditionnelles cinq ou dix minutes, afin de leur permettre d'approfondir leurs questions. Si beaucoup de députés veulent prendre la parole, il me faudra peut-être restreindre ce temps de parole, mais pour l'instant, nous pouvons commencer avec 15 minutes.

Lorsque nous avons levé la séance hier, M. Holmes interrogeait les témoins au sujet de la région maritime et je vais donc lui donner la parole le premier.

**M. Holmes:** Monsieur le président, je vous remercie de m'avoir accordé quelques minutes supplémentaires avant que nous suspendions nos travaux hier soir. J'avais en effet posé un certain nombre de questions et je voudrais bien savoir si les réponses vont être longues. Pensez-vous que cela vous prendra longtemps?

**M. G. S. Murray (sous-ministre par intérim, ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien):** Monsieur le prési-